



St. Peters Canal
National Historic Site

Lieu historique national du
Canal-de-St. Peters

Historic gateway to an inland sea

Porte d'entrée historique vers une mer intérieure



Parks
Canada

Parcs
Canada

Canada



St. Peters Canal
National Historic Site

Lieu historique national du
Canal-de-St. Peters

Built on an isthmus, the 800-metre St. Peters Canal joins the Atlantic Ocean to the sparkling Bras d'Or Lake, meandering along Battery Provincial Park, popular for boating, fishing and picnicking.

The canal is the pride of the village of St. Peter's, whose history can be traced back to a fortified 17th century trading post built by French merchants. Its remarkable 15-year construction and evolution as a contemporary waterway opened Cape Breton Island up to development. Today, you can enjoy interpretive exhibits and sail, cruise or paddle the canal.

Traversant une étroite bande de terre, le canal de St. Peters s'étend sur 800 mètres. Il relie l'océan Atlantique aux lac Bras d'Or et longe le parc provincial Battery. Amateurs de navigation, de pêche et de pique-niques, venez profiter de ce lieu unique!

Retracez l'histoire de ce canal qui fait la fierté du village de St. Peters. Construit au 17^e siècle par des marchands français, le village servait alors de poste de traite. Après des travaux de construction et d'amélioration qui ont duré 15 ans, le canal est devenu une voie navigable moderne qui a largement contribué à l'expansion de l'île du Cap-Breton. Venez y faire de la voile, du bateau ou du canot. Des expositions vous en apprendront davantage sur ce lieu historique.

How To Reach Us

St. Peters Canal
National Historic Site
160 Toulouse Street,
St. Peters, Nova Scotia

Tel: 902-535-2118 (summer)
902-295-2069
Fax: 902-295-3496
Email: information@pc.gc.ca

Visit Our Website

www.parkscanada.gc.ca/stpeterscanal

Follow Us

ParksCanada_NS
 StPetersCanal
 ParksCanada
 ParksCanadaAgency

Lock Hours of Operation:

Available online or call ahead for further information

Comment nous joindre

Lieu historique national du
Canal-de-St. Peters
160, rue Toulouse
St. Peters, Nouvelle-Écosse

Tél : 902-535-2118 (durant l'été)
902-295-2069
Télé : 902-295-3496
Courriel : information@pc.gc.ca

Visitez notre site Web

www.parkscanada.gc.ca/canalstpeters

Suivez-nous

ParcsCanada_NE
 canaldestpeters
 ParcsCanada
 ParcsCanada

Heures d'ouverture des écluses :

Disponible en ligne ou appelez à l'avance pour plus de renseignements